
 
Toimintakertomus 2022 

 

 
 

Vuosikatsaus 

Etelä-Savon luonnonsuojelupiiri on jatkanut monipuolista toimintaa Etelä-Savon luonnon, -

ympäristön, sekä -ihmisten hyväksi.  

 

Vuoden aikana on valitettu Laukunkankaan malminetsintäluvista, Finavian ojituksista ja 

Emosten suon turveluvituksista sekä valmisteltu Koloveden kansallispuiston laajennusesitys 

ja osallistuttu Palokin purkamiskeskusteluun. 

 

Sekä kevätkokouksen että syyskokouksen yhteydessä järjestettiin yleisötilaisuus. 

Kevätkokouksen yhteydessä Etelä-Savon Ely-keskuksen maankäyttöasiantuntija Satu 

Karjalaisen aiheina olivat tuulivoima, maakuntakaava ja Koloveden kansallispuiston 

ympäristö. Syyskokouksessa aiheena oli Koloveden kansallispuiston laajennus, josta 

alustamassa oli Risto Sulkava. 



 

Keväällä järjestettiin jälleen norpparisteilyjä yhdessä Savonlinna-Risteilyjen kanssa. 7. 

toukokuuta järjestettiin risteily jäsenistölle, johon osallistui lähes sata henkilöä. 

Haarikon suojelun edistämistä on tehty yhteydenpidolla Etelä-Karjalan maakuntaliittoon, joka 

on ottanut päävastuun kansallispuistoaloitteen osalta sekä SLL:n Haarikko-ryhmässä. 

Tärkeimpiä ajankohtaisia luonnonsuojeluasioita saimaannorpan lisäksi ovat Saimaan 

jalokalat sekä metsän monimuotoisuuden ja suoluonnon puolesta toimiminen. Norppaan 

vaikuttavia asioita ovat ilmastonmuutoksen vaikutus norpan pesintään sekä tietoisuuden 

lisääminen verkkokalastuksen siirtymiseksi katiska- ja muihin norppaturvallisiin pyydyksiin. 

Saimaan jalokalat ovat käyneet hyvin harvinaisiksi ja ovat pitkälti istutusten varassa, 

Saimaan lämpeneminen on suuri uhka jalokaloille. 

 

Edelleen kasvava toimintasektori, joka tulevaisuudessa voi vaatia meiltä yhä enemmän 

resursseja ja tietoa on kansalaisten ympäristötietoisuuden lujittaminen sekä 

ympäristösuojeluun sitoutumisen vahvistaminen. 

 

Niukoista taloudellisista resursseista huolimatta piirin toimintakyky, tunnettavuus ja edustus 

monessa virallisissa elimissä ovat kunnossa. Edelleen haasteena on kaavoituksen ja 

muiden kunnallisten päätösten seuranta. 

 

Toimintavuosi 

Vaikka vuoteen ei suoranaisesti enää vaikuttanut koronarajoitukset, ovat monet korona-ajan 

käytänteet jääneet pysyvästi. Hallitus kokoontuu etänä ja toiminnanjohtaja on työskennellyt 

pääasiaksi kotoa käsin. 

 

Pääasiallisesti tapaamiset järjestettiin TEAMsia hyödyntäen. 

 

Jatkettiin seuraamista Saimaan valmistelusta Unescon maailmanperintökohteeksi. Lisäksi 

vaikutettiin Savonlinnan lentokentän hulevesien ojitusten saattamiseksi lainmukaiseksi 

katsotun tilan palauttamiseksi kirjelmöimällä Ely-keskukselle sekä tekemällä 

hallintopakkomenettelyn mukainen ilmoitus Itä-Suomen aluehallintovirastolle. 

 

Keväällä toteutettiin norpparisteilyt yhdessä Savonlinna risteilyt Oy:n kanssa, risteilyt 

käynnistyivät hyvin. Oppaina toimivat Elina Enho ja Meeri Koivuniemi. 

 

Yhteistyö Yhteinen saimaannorppamme LIFE -hankkeen kanssa 

Piiri jatkoi saimaannorpan suojelun tiimoilta yhteistyötä Suomen luonnonsuojeluliiton ja 

Yhteinen saimaannorppamme LIFE -hankkeen kanssa. 

 

Tammikuun apukinoskolauksien yhteydessä saatiin LIFE-hankkeelta apua 

vapaaehtoisryhmän keräämiseen, työkalujen ja muiden tarvikkeiden hankkimiseen sekä 

talkoiden markkinointiin. 

 

Toukokuun norpparisteilyillä oli nähtävillä LIFE-hankkeen tuottama Norpan Saimaa 

näyttely. Saman näyttelyn kirjastokiertuetta markkinoitiin piirin kanavissa; samoin välitettiin 

tietoa koulujen mahdollisuudesta osallistua taideteoksillaan Norppavisio-näyttelyyn. 

Kesällä piiri oli mukana tuottamassa LIFE-hankkeen kanssa kalastusaiheisia 

yleisötapahtumia. 

 

Pitkin vuotta Yhteinen saimaannorppamme LIFE -hanke järjesti katiskanrakennustalkoita, 

joita markkinoitiin ja uutisoitiin piirin kanavissa. Sekä LIFE-hankkeen 

norppavapaaehtoisryhmän tapahtumien että yleisölle suunnattujen tapahtumien 

markkinoinnissa hyödynnettiin mm. piirin verkkosivuja ja Facebook-sivua. 



 

Rysähanke 

Norppaturvallinen rysä -hankkeeseen (2022–2023) saatiin rahoitusta Raija ja Ossi 

Tuuliaisen säätiöltä ja Suomen luonnonsuojeluliitolta. Tuuliaisen säätiön osuus rahoituksesta 

on 15 000 € (2023) ja SLL:n vuoden 2022 osuus 5 000 € (+vuonna 2023 5 000 €).  

 

Rysähankkeen työntekijänä toimi Marjaana Kovanen, jolle maksettiin palkka toteutuneiden 

työtuntien mukaan (168 tuntia vuonna 2022). 

 

Rysähankkeelle perustettiin oma verkkosivu SLL Etelä-Savon piirin sivuille sekä oma 

Facebook-sivu. 

 

Rysähankkeessa tuotettiin NoTu-rysän rakennusohjekansio, johon Juha Taskinen teki 

piirrokset ja tekstit. Kansioita koottiin vuoden aikana 20 kpl, joista noin puolet oli vuoden 

loppuun mennessä jaettu sidosryhmille ja myyty kalastajille 10 € kappalehintaan. Luke 

välittää tietoa kansioista omilla verkkosivuillaan. 

 

NoTu-rysää esiteltiin yhdessä Yhteinen saimaannorppamme LIFE -hankkeen kanssa 

yleisötapahtumissa Lappeenrannassa ja Puumalassa. Juha Taskinen ja Kari Hietalahti 

olivat mukana tapahtumissa. 

 

Edustukset, työryhmät ja päätöksenteko 

Piirillä oli edustuksia useissa seurantaryhmissä ja työryhmissä. 

 

Risto Sulkava osallistui piirin edustaja Heinäveden reitin kalatalousalueen vesienhoidon 

yleissuunniteluun ja Heinäveden luonnon ystävien lausuntona Ehdotus Vuoksen 

vesienhoitoalueen vesienhoitosuunnitelmaksi vuosiksi 2022-2027. 

 

Riitta Lunti on piirin edustajana alueellisessa metsäneuvostossa sekä varalla Markku 

Nironen. 

 

Etelä-Savon ELY-keskuksen METSO- seurantaryhmään osallistuivat Markku Nironen ja 

Heikki Härkönen. 

 

Etelä-Savon vesien hoitoryhmät ovat jakautuneet 1) Joroisten, Juvan ja Rantasalmen 

seudun, 2) Kyyveden, 3) Mikkelin seudun, 4) Pieksämäen seudun sekä 5) Savonlinnan 

seudun ryhmiin. Mikkelissä toiminta tapahtuu hankkeiden kautta ja Savonlinnassa 

pääasiassa Freshabit hankkeen kautta. Ely-keskuksen neuvottelukunnan jäsen on Mika 

Ollikainen ja varajäsen Markku Nironen. 

 

Luonnonsuojeluliiton valtuuston puheenjohtajana toimi Riitta Lunti. Liittovaltuuston jäsenet 

2019-2021 ovat Markku Nironen sekä I varajäsen Miia Kuisma ja II varajäsen Arto Koponen. 

 

Piirin muut edustukset  
Markku Nironen: 

• Puulan padotus- ja juoksutusselvityksen yhteistyöryhmä 

• Puulan kalatalousalueen vesienhoidon yleissuunnittelu 

• Kymijoen kalatalouden yhteistyöryhmä 

• Etelä-Savon AMO 2012-2025 työpaja, Talousmetsien luonnonhoito ja 

luonnonmonimuotoisuus 

Miia Kuisma: 

• Maakunnan yhteistyöryhmä (MYR) 

• Etelä-Savon ilmastoryhmä (varalla Petteri Suominen) 



Juha Jurvelius: 

• Vuoksen pohjoinen kalatalouden yhteistyöryhmä 

Raimo Ulmanen: 

• Mäntyharju-Vuohijärvi kalastusalueen vesienhoidon yleissuunnittelu 

 

Etelä-Savon vesienhoidon yhteistyöryhmä: Jäsen Yrjö Snellman, varajäsen Jarmo Kivinen. 

 

Lisäksi toiminnanjohtaja oli mukana Fingridin Järvilinja ympäristövaikutusten arvioinnissa 

 

Yhteistoiminta Suomen luonnonsuojeluliiton kanssa 
• VieKas Life -hanke toimi Etelä-Savon alueella. 

• Norppa Ohjaus Ryhmässä Heikki Härkönen, Markku Nironen ja Yrjö Snellman. 

Yhteistoiminta muiden luonnonsuojelupiirien kanssa 

• Etelä-Karjalan piirin metsäryhmän kanssa on jatkuvasti pidetty yhteyttä mm. 

Haarikonalueen suojelusta 

 

Muu toiminta 
• piirin niittokoneella niitettiin mm. Itä-Savon lsy:n kohde Myllyojalla ja osa 

Savonlinnan Retki-Toverien hoitokohteesta Turponsaaressa (Laurikkalan niitty). 

 

Jäsenistö 

Piirin jäseninä oli 5 paikallisyhdistystä. 

 

Hallinto 

Hallituksen viestintä tapahtui hallituksen sähköpostilistan kautta. 

Kokoukset: 
• 1/22 28.1. Etäkokous 

• 2/22 3.2. Etäkokous 

• 3/22 28.2. Etäkokous 

• Kevätkokous 23.4. Pappilankatu 3 ja Teams 

• 4/22 5.7. Sähköpostikokous  

• 5/22 31.10. Etäkokous 

• 6/22 24.11. Etäkokous 

• Syyskokous 30.11. Teams/Pappilankatu 3 

• 7/22 12.12. Etäkokous  

 

Piirihallitus 2022 
Puheenjohtaja: Yrjö Snellman 

Jäsenet: Irma Kolari, Aune Niiranen, Juha Jurvelius, Riitta Lunti, Miia Kuisma ja Mika 

Ollikainen. 

Varajäsenet: Jarmo Kivinen, Sirkku Moisio, Markku Nironen ja Arto Koponen. 

 

Yhdistyksen sihteerin tehtävää hoiti toiminnanjohtaja Heikki Härkönen. 

 

Piirin taloushallinnon hoiti Järjestötalo Kolomonen, josta yhdistyksen sääntömääräisenä 

nimenkirjoittajana rahastonhoitajana Sirpa Kolistaja. 

 

Vuoden 2022 toiminnantarkastuksen teki Harri Okkonen. Toiminnantarkastajana vuodelle 

2023 on valittu Markku Kuutti, varalla Harri Okkonen. 


